

**KERATAN AKHBAR-AKHBAR TEMPATAN
TARIKH: 27 SEPTEMBER 2015 (AHAD)**

Bil	Tajuk	Akhbar
1.	Jabatan Meteorologi siap sedia lakukan pembenihan awan	BERNAMA
2.	Jerebu: 10 kawasan catat IPU tidak sihat	Mingguan Malaysia
3.	After days of clear skies, haze returns to Sabah	Sunday Star
4.	Johor situation improves	New Sunday Times
5.	Haze to clear next month	New Sunday Times



Jabatan Meteorologi Siap Sedia Lakukan Pembentukan Awan



Persiapan sebelum pembentukan awan dijalankan (Gambar Fail Bernama)

KUALA LUMPUR, 27 Sept (Bernama) -- [Jabatan Meteorologi Malaysia](#) bersiap sedia melakukan pembentukan awan sekiranya bacaan Indeks Pencemaran Udara (IPU) kekal pada tahap tidak sihat antara 101 dan 200 selepas 72 jam, bermula petang semalam.

[Pegawai Meteorologi Kanan Dr Mohd Hisham Mohd Anip](#) berkata tinjauan bermula pada 5 petang semalam mendapati beberapa kawasan mencatat IPU melebihi 100.

"Kalau keadaan ini berterusan selama 72 jam atau tiga hari berturut-turut maka operasi pembentukan awan akan diaktifkan mengikut prosedur yang ditetapkan Pelan Tindakan Jerebu Kebangsaan," katanya ketika dihubungi di sini hari ini.

Beliau berkata ketampakan rendah berlaku di bahagian barat Sarawak dengan jarak 500 meter dan kawasan pedalaman di Pahang merekodkan jarak penglihatan paling minimum sejauh satu kilometer setakat petang ini.

"Dalam tempoh dua atau tiga hari, hujan berkurangan terutama di kawasan yang terjejas jerebu dan keadaan ini akan kembali reda pada awal Oktober disertai dengan taburan hujan yang lebih banyak dan menyeluruh di seluruh negara," kata Mohd Hisham.

Dalam pada itu, Mohd Hisham berkata taufan Dujuan dari Filipina yang mempengaruhi tiupan angin berjerebu dari Sumatera dan Kalimantan sedang bergerak ke timur China dan dijangka 'melemah' di kawasan itu.

Menurut portal Jabatan Alam Sekitar, setakat pukul 2 petang, tiga kawasan merekodkan IPU sangat tidak sihat berbanding lima pada 11 pagi tadi.

Shah Alam mencatatkan bacaan IPU tertinggi iaitu 239, diikuti Batu Muda, Kuala Lumpur (228), dan Pelabuhan Klang (215).

Petaling Jaya dan Putrajaya yang mencatatkan IPU sangat tidak sihat pada pagi tadi menurun ke tahap tidak sihat iaitu masing-masing 196 dan 193.

Selain dua kawasan itu, 14 kawasan lain turut merekodkan IPU tidak sihat iaitu Sri Aman (186), Banting (181), Cheras (176), Kuala Selangor (163), Tanjung Malim (150), Samarahan (145), Seremban (141), Kuching (133), Nilai (131), Sri Manjung (126), Port Dickson (125), Jerantut (123), SK Jalan Pegoh, Ipoh (106) dan Bukit Rambai (101).

IPU antara 0 dan 50 adalah baik, 51 hingga 100 sederhana, 101 hingga 200 tidak sihat, 201 hingga 300 sangat tidak sihat dan 300 ke atas berbahaya.

Orang ramai boleh merujuk portal <http://apims.doe.gov.my> untuk mengetahui bacaan IPU semasa.

-- BERNAMA

Jerebu: 10 kawasan catat IPU tidak sihat

Oleh SHEILA RANI
CHANDRASEKARAN
pengarang@utusan.com.my

■ KUALA LUMPUR 26 SEPT.

SEBANYAK 10 kawasan di seluruh negara hari ini mencatatkan Indeks Pencemaran Udara (IPU) pada tahap tidak sihat dengan bacaan melebihi 100.

Menurut laman web Jabatan Alam Sekitar (JAS) sehingga pukul 5 petang ini, Bandaraya Melaka mencatat IPU tertinggi iaitu 133 diikuti Balok Baru, Pahang (131); Kemaman, Terengganu (126); Indera Mahkota, Pahang (112); Port Dickson, Negeri Sembilan (103) serta Bukit Rambai, Melaka dan Shah Alam, Selangor masing-masing 102.

Seremban, Negeri Sembilan; Pelabuhan Klang, Selangor dan Kuching di Sarawak juga merekodkan bacaan IPU tidak sihat iaitu 101.

Sebanyak 34 kawasan mencatat tahap IPU yang sederhana manakala tujuh kawasan pula mencatatkan kualiti udara yang baik.

Bacaan IPU antara 0-50 menggambarkan kualiti udara yang baik manakala 51-100 (sederhana), 101-200 (tidak sihat), 201-300 (sangat

tidak sihat) dan 300 ke atas (berbahaya).

Sementara itu, Ketua Pengarah Jabatan Meteorologi, Datuk Che Gayah Ismail berkata, keadaan jerebu yang melanda negara dijangka pulih pada Oktober ini.

"Jerebu yang dialami pada ketika ini berpunca daripada rentas sempadan. Sekarang kita berada pada musim antara monsun iaitu tiupan angin adalah lemah dan cuaca lebih lembap.

"Kehadiran ribut tropika Dujan menyebabkan angin kembali menjadi angin barat daya yang membawa bersama jerebu dari Sumatera, Indonesia ke Semenanjung dan Kalimantan ke Sabah dan Sarawak. Bagaimanapun, keadaan ini dijangka pulih pada Oktober ini," katanya ketika dihubungi *Mingguan Malaysia* di sini.

Selain itu, beliau berkata, operasi pembenihan awan hanya akan dilaksanakan mengikut kriteria yang ditetapkan di bawah Peraturan Tetap Jerebu Kebangsaan.

Katanya, pihaknya bersama Tentera Udara Diraja Malaysia (TUDM) akan melaksanakan operasi pembenihan awan apabila bacaan IPU mencapai tahap tidak sihat untuk

tiga hari berturutan.

"JAS akan memantau bacaan IPU secara berterusan dan memaklumkan kepada pihak kami dan TUDM apabila kriteria telah dicapai.

"Operasi pembenihan awan hanya boleh dilakukan dalam keadaan cuaca, awan yang sesuai dan lembap," ujarnya.

Sementara itu di Bandaraya Shah Alam dan Pelabuhan Klang terus mencatatkan bacaan Indeks Pencemaran Udara (IPU) paling tidak sihat melebihi 100 setakat pukul 5 petang ini.

Menurut laman web Jabatan Alam Sekitar (JAS), kawasan ini mencatat IPU melebihi 100 dengan bacaan, Shah Alam (102) dan Pelabuhan Klang (101) manakala lain-lain tempat seperti Petaling Jaya (99) dan Kuala Selangor (79)

Dalam pada itu, tinjauan *Mingguan Malaysia* mendapati, persekitaran bandar raya ini terus diselubungi jerebu sehingga menyebabkan pandangan kira-kira 500 meter menjadi kabur.

Orang ramai juga turut dilihat tidak memakai topeng muka untuk melindungi diri daripada masalah jerebu.



WALAUPUN jerebu mencecah IPU 170, orang ramai tetap melakukan aktiviti harian termasuk gotong-royong melapah daging korban di Kampung Gajah, Johor, semalam. - MINGGUAN/AMIN FARIJ HASAN

KERATAN AKHBAR
SUNDAY STAR (NATION) : MUKA SURAT 6
TARIKH : 27 SEPTEMBER 2015 (AHAD)

After days of clear skies, haze returns to Sabah

KOTA KINABALU: Air quality in the city deteriorated, with visibility reduced to about 3km on Saturday as many parts of the state were shrouded by the haze again.

After several days of clear skies, hazy conditions prevailed in many districts, with northern Kudat and Tawau in the east coast reporting visibility of 4km.

Sabah Meteorological Services Department director Abdul Malik Tussin said visibility in Labuan was also reduced to 4km yesterday.

He said the hazy conditions were due to the prevailing south-westerly winds that were blowing in smoke and airborne particulates from hotspots in Kalimantan.

The haze in Sabah is expected to persist for another two days.

"It will clear after a rainy spell which we are expecting over the next few days," said Abdul Malik.

He added that afternoon showers were also anticipated over parts of Sabah's west coast, east coast districts and in the interior.

